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Venyard: een Ikea voor onderdelen

Goed nieuws voor alle autolief-
hebbers, monteurs, hobbysleute-
laars en andere doe-het-zelvers. 
Venyard heeft het self servicecon-
cept waar mensen zelf onderde-
len kunnen demonteren nieuw 
leven ingeblazen. Met een look 
& feel en on- en offline beleving 
die nieuw is voor de demontage-
branche, aldus een uitgebreide 
reportage in het online platform 
Green Light/ARN.

Aan het hekwerk rondom het ter-
rein is groen doek gespannen, waar 
het contrastrijke logo en de beloften 
van af spatten. De founders van 
Venyard kennen de geheimen van 
branding. Vier jaar geleden lag hier 
in Roosendaal een troosteloos stuk 
afgegraven grond. Nu staan er 1.250 
auto’s keurig netjes in evenzoveel 
vakken op 25.000m2 asfalt, klaar 
om gestript te worden.

Bij binnenkomst zet de in zwart-
geklede baliemedewerkster het 
concept helder uiteen. Klanten 

weten binnen de kortste keren wat 
ze mogen verwachten en welke 
huisregels er gelden. Voor bezoekers 
de yard mogen betreden, moeten 
ze eerst een veiligheidsverklaring 
ondertekenen. Zo is het verboden 
om open schoenen te dragen, te 
roken en kinderen of honden mee 
te nemen. Krikken, lasapparaten en 
snijbranders zijn ook niet welkom 
en het is niet toegestaan om te eten 
en te drinken op het terrein. Ven-
yard is geen vakantiepark, al doen 
de hits die overal uit de luidsprekers 
klinken anders vermoeden. Het is 
een grote moderne openluchtwin-
kel. ‘Een Ikea voor onderdelen’, vat 
de baliemedewerkster kort samen.

STUDIEREIS
Martijn Traas en Wim van der Ven 
zijn de initiatiefnemers van Venyard. 
Het idee ontstond zes jaar gele-
den op studiereis in de Verenigde 
Staten. Ze zagen de Amerikaanse 
self service yards en waren meteen 
enthousiast. ‘Maar we wisten niet 
of het hier ook zou werken. Je hebt 

een groot stuk land nodig en veel 
auto’s’, vertelt Traas, de financieel 
directeur van Van der Ven Auto’s. 
Na de rekensom tig keer te hebben 
gemaakt, concludeerde hij dat de 
investering zich terug zou betalen, 
als de vraag naar onderdelen zo 
hoog bleef als ie was. Toen de kans 
zich aandiende om de afgraving 

achter hun bestaande autorecy-
clingbedrijf te kopen, waagden Traas 
en Van der Ven de gok. 

Ze deden er drie jaar over om het 
terrein te maken tot wat het nu is. 

‘We hebben de Amerikaanse yard 
als voorbeeld genomen en er onze 
eigen saus overheen gegoten. We 
hebben online componenten toe-
gevoegd en een krachtige branding 
ontwikkeld.’ Vele vrachtwagens 
grond, een dikke laag asfalt, een 
kilometer hekwerk, 40 lichtmasten 
met speakerboksen en veiligheids-
camera’s plus een nieuw ontvangst-
gebouw later, opende Venyard op 15 
februari 2019 haar deuren.

HEEL OVERZICHTELIJK
Elke auto staat in een eigen, 
genummerd vak. Alle auto’s ‘zweven’ 
40 centimeter boven de grond. De 
carrosserie staat stevig op blokken, 
zodat het voertuig niet wankelt als 
eraan wordt gesleuteld. Tussen de 
auto’s zit anderhalve meter ruimte. 
De auto’s staan per merk bij elkaar.  

‘Het is heel overzichtelijk en goed 
georganiseerd’, zegt een klant die 
een motorblok uit een Ford takelt. 
Hij kijkt tevreden naar het resultaat 
van de werkzaamheden die hij in 
het afgelopen uur heeft verricht. ‘Ik 
ben er trots op dat het me is gelukt.’ 
Zelfwaardering is een van de ver-
rassende neveneffecten van self 

service. Mensen slaan een bedrijf 
hoger aan dat hen de mogelijkheid 
biedt om zelf een bijdrage te leve-
ren. Uit Brits onderzoek is gebleken 
dat klanten zelfs bereid zijn om 
meer te betalen voor producten die 
ze in elkaar moeten zetten of uit 
elkaar moeten halen.

DRIE MAANDEN
Een auto blijft gemiddeld drie 
maanden staan. Wat ervan ver-
kocht wordt, wordt ervan verkocht. 
Daarna wordt ie gewisseld. ‘Als er 
veel van een model is afgehaald en 
we krijgen een nieuw exemplaar 
waar alles nog op en aan zit, dan 
wisselen we meteen’, zegt Traas. 

‘Een auto hoeft niet per se het maxi-
male op te brengen.’ 

De meeste auto’s op Venyard zijn 
tien jaar of ouder. Sommige types 
zijn jonger. Die vinden gretig aftrek, 
net als zeldzame auto’s en model-
len uit het Youngtimer-segment. ‘We 
meten exact wat mensen zoeken’, 
aldus Traas. ‘Zo kunnen we bijsturen 
en bepalen welke auto’s we er graag 
bij hebben.’

HERGEBRUIK
Hergebruik van onderdelen is een 
hoogwaardige vorm van hergebruik. 

‘Het is weer een stapje op weg naar 
de cradle to cradle gedachte’, zegt 
Traas. Een jaar geleden zouden de 
auto’s die nu op Venyard verschij-
nen direct de recycling in zijn 
gegaan. Veelgevraagde onderdelen 
worden eraf geschroefd, materialen 
gescheiden waarna het wrak wordt 
gereedgemaakt voor de shredder. 
‘Onderdelen die je snel kan verko-
pen leg je in het magazijn. Maar het 
is kostentechnisch niet te doen om 
alle 400 onderdelen van een auto af 
te halen en op voorraad te leggen’, 
zegt Traas. ‘We konden dat niet 
rendabel maken en dat frustreerde, 
want op ons verkoopkantoor bleven 
maar vragen binnenkomen over 
originele onderdelen uit oudere 
bouwjaren.’ 
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Investeren in duurzaamheid is 
heel belangrijk. Vanwege de 
hoge energieprijzen en de nood-
zaak om CO2 te reduceren, neemt 
het belang de komende jaren 
alleen maar verder toe. In dit 
artikel geven René van Winkelen 
van Geelhoed Metaalhandel en 
Koen te Lintelo van zonnepane-
lenleverancier JansZon hun visie 
op het verder verduurzamen in 
de schrootbranche. Ook geven ze 
een aantal tips.

René van Winkelen is samen met 
zijn broer Gert-Jan eigenaar van 
Geelhoed. ‘Geelhoed handelt 
voornamelijk op regionaal niveau 
in oude metalen. Daarnaast pak-
ketteren wij grotere hoeveelheden 
metalen voor internationaal ope-
rerende metaalrecyclingbedrijven. 
Hierbij worden nog steeds veel 
fossiele brandstoffen en (vooral bij 
het persen) ook veel elektriciteit 
gebruikt. Wij vinden verdere ver-
duurzaming van ons familiebedrijf 
ontzettend belangrijk. Het klimaat 
heeft altijd mijn interesse gehad. 
Als we onze kinderen (en binnen-
kort ook een kleinkind) een goede 
toekomst willen geven, dan is het 
in mijn ogen essentieel om CO2 te 
reduceren.’ 

Daarnaast heeft investeren in duur-
zaamheid ook financiële voordelen. 

‘In 2019 hebben we 470 zonnepane-
len geplaatst. Van tevoren konden 
we niet precies voorzien hoe de 

investering zou uitpakken. Inmid-
dels zijn de energieprijzen, door de 
ellendige oorlog in de Oekraïne, zo 
enorm omhoog gegaan, dat we nu 
wel echt blij zijn dat we destijds 

deze beslissing hebben genomen. 
Als je nu wilt investeren, dan ben 
je eigenlijk al te laat. Inmiddels is 
de wachttijd voor het plaatsen van 
zonnepanelen opgelopen tot meer 
dan een jaar.’

Afgelopen jaar heeft Geelhoed inge-
zet op verdere verduurzaming en 
elektrificering. ‘We hebben een oude 
vrachtwagen vervangen voor een 
nieuw exemplaar met een lagere 
milieubelasting en een haakarmsys-
teem voor efficiënter transport. Ook 
hebben we twee elektrische Linde-
heftrucks aangeschaft - ter vervan-
ging van een gas- en dieselheftruck 

- en zijn een tweede autolaadpaal en 
een nieuw stofbestrijdingssysteem 
geïnstalleerd op ons terrein.’

ELEKTRISCHE HEFTRUCKS

De elektrische heftrucks bevallen 
ontzettend goed. ‘Naast de CO2-
reductie vonden we het ook heel 
belangrijk om de uitstoot in de 
loods terug te dringen’, legt Van 
Winkelen uit. ‘Tijdens het werk 
adem je de gas- en dieseldampen 
in. Elektrische heftrucks hebben 
dat probleem niet. Bovendien zijn 
ze ontzettend fijn in gebruik. Ons 
team bestaat uit een heel gemêleerd 
gezelschap van jong tot oud. Er 
zijn zelfs medewerkers die na hun 
pensioen in deeltijd bij ons blijven 
werken. Ook deze oudere werkne-
mers vertelden na een dag of twee 
hoe fijn ze het vinden om met de 
nieuwe heftrucks te werken. Ik 
heb alleen maar positieve verhalen 
gehoord. De elektrische heftrucks 
zijn net zo sterk als de op diesel 
aangedreven exemplaren, maar ze 
zijn veel wendbaarder.’

ENERGIE-OPSLAGSYSTEEM

Dit jaar zet het bedrijf de verduur-
zaming voort. ‘We willen investeren 
in een groot energieopslagsysteem 
van Iwell om de opgewekte zonne-
energie beter te gebruiken’, licht 
Van Winkelen toe. ‘We verbruiken 
ongeveer net zo veel energie als dat 
we opwekken. In dat opzicht zijn 
we dus zelfvoorzienend, maar in de 
praktijk werkt dat helaas niet zo. De 
energie die we in het weekend en 
na werktijd opwekken, leveren we 
terug aan het net. Dat is ongeveer 
3/5 van de energie die we opwek-
ken. Natuurlijk levert ons dat geld 
op, maar de energie die we van het 

net gebruiken, is veel duurder. Met 
een energie-opslagsysteem kunnen 
we de pieken in het energiever-
bruik van de pers afvangen en 
beter gebruikmaken van de zelf 
opgewekte zonne-energie en van 
de variatie in energietarieven. De 
energie die we ’s nachts (tegen 
nachttarief) opslaan, kunnen we 
bijvoorbeeld overdag gebruiken.’

VEEL KANSEN

Hij ziet veel kansen in de aanschaf 
van zo’n batterij. ‘Als je als bedrijf 
twee elektrische heftrucks en twee 
elektrische auto’s hebt, dan heb 
je misschien geen opslagsysteem 
nodig. Maar mede vanwege onze 
Lindemann pers, die we gebruiken 
voor het pakketteren van metalen, 
verbruiken we enorm veel energie. 
Inmiddels zijn onze energiekosten 
per kWh ruim zeven keer zo hoog 
als vorig jaar. Zodoende is investe-
ring in een batterij voor ons wel een 
grote kans. Hiermee kunnen we in 
de toekomst niet 40%, maar 60% 
van de opgewekte zonne-energie in 
ons bedrijfsproces gebruiken. Dat is 
dan weer een grote stap voorwaarts.’ 
Helaas blijkt de aanschaf van zo’n 
systeem niet gemakkelijk te zijn. 

‘Vanuit de verzekering worden spe-
ciale eisen gesteld. Verder moeten 
we hiervoor zowel een uitbreiding 
van de milieuvergunning als een 
bouwvergunning aanvragen. Ik 

vind het jammer dat dit tot een 
jaar vertraging leidt en het ons zo 
lastig wordt gemaakt. Bedrijven 
uit andere branches schijnen wel 
gewoon een batterij te mogen 
plaatsen zonder extra aanvragen. 
Waarom wordt er in onze sector 
extra moeilijk over gedaan? Dat is 
ontzettend jammer, want zo’n bat-
terij kan veel problemen oplossen, 
zowel voor individuele bedrijven als 
voor het hele energienetwerk, dat 

- zoals iedereen weet - tegen zijn 
grenzen aanloopt.’ 

VERDERE OPTIMALISERING

Daarnaast heeft de ondernemer nog 
andere plannen, zoals de aanschaf 
van een nieuwe elektrische kraan 
en van een derde elektrische hef-
truck ter vervanging van een diesel 
exemplaar en aanpassingen aan, en 
optimalisering van de inzet van, de 
persinstallatie. Van Winkelen licht 
toe: ‘Onze pers is vijftien jaar oud 
en heeft twee motoren. Deze willen 
we vernieuwen, zodat we 5 tot 10% 
energie kunnen besparen. Dat lijkt 
weinig, maar is waarschijnlijk de 

moeite waard. Het levert niet alleen 
geld op, maar we kunnen onze 
CO2-uitstoot ook verminderen.’ 

Om alle nieuwe plannen voor 
verduurzaming mogelijk te maken, 
wordt ook geïnvesteerd in in de 
stroomvoorziening. Zo is een kleine 
aanpassing van de Stedin-transfor-
mator nodig en de installatie van 
een nieuwe hoofdverdeler. Ook 
worden dit jaar mogelijk zonnepa-
nelen tegen de voorgevel geplaatst. 

‘We willen het aantal zonnepanelen 
met 180 uitbreiden tot zo’n 650’, 
aldus Van Winkelen. 

TIPS

Ondernemers in de metaalrecycling 
die zelf duurzame stappen willen 
zetten, raadt hij aan om informatie 
in te zamelen. ‘Tijdens een bijeen-
komst van de MRF was Energy Ser-
vices uitgenodigd om een presenta-
tie te geven over energietarieven en 
verduurzaming. Ik heb diegene na 
afloop aangesproken en uiteindelijk 
heeft het bedrijf voor ons een rap-
port gemaakt over hoe we als bedrijf 
kunnen verduurzamen en welke 
stappen daarbij nodig zijn. Dat 
begon eenvoudig bij de verlichting 
in de loods en een advies van onze 
huisinstallateur Schouten Techniek-
groep. Door de gewone verlichting 
te vervangen door led konden we 
al ruim 10% op het energieverbruik 

besparen.’ Als ondernemer kun 
je ervoor kiezen om zelf kennis te 
vergaren of om hulp van anderen 
in te roepen, benadrukt hij. ‘Het is 
best leuk, maar als je denkt dat je 
het zelf te druk hebt om alles uit 
te zoeken, dan is het belangrijk 
om iemand anders in te schakelen. 
Het kost wat, maar het is het zeker 
waard.’ Nog een tip: ‘Kijk goed naar 
je klant- en bedrijfsprocessen. Door 
zaken slimmer aan te pakken, kun 
je behoorlijk besparen en je klanten 
meer toegevoegde waarde bieden.’

Ook voor de toekomst is investeren 
in duurzaamheid heel belangrijk, 
weet Van Winkelen. ‘Als je nu niet 
mee gaat, wordt het ondernemen 
in de toekomst waarschijnlijk een 
stuk moeilijker. De regelgeving 
zal steeds strenger worden en de 
maatschappelijke druk sterker.’ 
Bepaalde wet- en regelgeving is 
hem overigens een doorn in het 
oog. ‘Een batterij aanschaffen lijkt 
simpel, maar er komt ontzettend 
veel bij kijken. Dat schrikt bedrijven 
af. In mijn ogen kunnen  branche-

organisaties, wellicht samen met 
relevante overheidsorganisaties en 
leveranciers, advies te geven. Zodat 
ondernemers niet allemaal zelf het 
wiel hoeven uit te vinden. Dat zou 
de maatschappij, het milieu en het 
imago van de metaalrecyclingbran-
che verder vooruit helpen’

Denken om het klimaat en milieu is 
eigen aan de schrootbranche, aldus 
Van Winkelen. ‘Duurzaamheid en 
materiaalhergebruik zijn  van ouds-
her met onze branche verbonden. 
Mijn grootvader en vader verdien-
den 60 jaar geleden al hun (en 
onze) boterham met het sluiten van 
de kringloop. Helaas zijn we er nog 
lang niet als sector. Er zullen nog 
verdere stappen genomen moeten 
worden.’ 

JANSZON

Koen te Lintelo, salesadviseur 
bij JansZon, merkt duidelijk 
dat steeds meer bedrijven een 
energietransitie doormaken en 
investeren in zonnepanelen. Dat 
is volgens hem heel belangrijk om 
future proof te blijven. ‘Zeker voor 
bedrijven die een hoog verbruik 

hebben, is de investering heel 
interessant. De tijd waarin we 4 a 
5 cent kale energieprijs betaalden, 
is voorbij. Datzelfde geldt voor het 
meerdere jaren vastleggen van de 
gunstige energietarieven. Daar-
door kiezen steeds meer onder-
nemers ervoor om zelf energie op 
te wekken. Geelhoed is op dat 
gebied natuurlijk een uitstekend 
voorbeeld met sinds 2019 een 
gerealiseerd zonne-energiesys-
teem op het dak, waarbij momen-
teel wordt onderzocht zonnepa-
nelen op het dak bij te plaatsen en 
aan de gevel te bevestigen.’

NADENKEN OVER TOEKOMSTIG 

VERBRUIK

Ondernemers die in zonne-energie 
willen investeren, raadt hij aan om 
goed in kaart te brengen welke 
investeringen ze in de toekomst 
willen doen en hoeveel energie 
deze gaan kosten. ‘Denk bij-
voorbeeld aan de aanschaf van 
laadpalen. Een laadpaal verbruikt 
ongeveer 22 kW. Als je volgend jaar 
besluit om vier of vijf palen neer te 
zetten, dan kost dat al snel zo’n 100 
kW aan vermogen. Dan zit je al snel 
aan het maximale vermogen van je 
aansluiting, of aan het maximum 
van het contractvermogen. Het 
vergroten van de aansluiting of het 
verhogen van het contractvermogen 
is tegenwoordig op vele plekken in 
Nederland onmogelijk door de con-
gestieproblematiek op het huidige 

elektriciteitsnet. Het is belangrijk 
om daar van tevoren al over na te 
denken en rekening mee te houden.’ 

Datzelfde geldt voor machines. Als 
je machines die draaien op fossiele 
brandstoffen vervangt door elek-
trisch aangedreven exemplaren, dan 
krijg je er ook een aantal grootver-
bruikers bij. Het is belangrijk om 
je daar goed bewust van te zijn. Zo 
kun je bepalen welk energiesysteem 
en welke oplossing het beste bij jou 
en jouw bedrijf past.’

OPWEKKING EN VERBRUIK

Belangrijk is volgens Te Lintelo om 
te realiseren dat de opbrengst nooit 
een-op-een overeenkomt met het 
moment van verbruik. ‘Dat betekent 
dat je een deel teruglevert aan het 
net. Samen met de klant kijken wij 
hoe de opwekking en het verbruik 
zo goed mogelijk op elkaar aange-
sloten kunnen worden. Bijvoorbeeld 
door de elektrische auto’s alleen 
tussen tien uur ’s morgens en twee 
uur ‘s middags te laden. Dan wordt 
de meeste stroom opgewekt.’

JansZon onderscheidt zich volgens 
Te Lintelo van andere aanbieders 
door echt met de klant mee te den-
ken. ‘We doen goed onderzoek naar 
eisen van verzekeraars, netcongestie, 
aansluitgegevens bij netbeheerders 
en meetbedrijf en overige gegevens 
die invloed kunnen hebben op het 
zonne-energiesysteem. Samen 
kijken wat de energiebehoefte is 

en hoe de toekomstige energiebe-
hoefte eruit zal zien. Welke investe-
ringen passen daarbij. De levering 
van zonnepanelen is op zich niet 
complex, maar een goed systeem 
dat aansluit op het toekomstige 
elektriciteitsverbruik wel. Bij de 
realisatie van een goed zonne-ener-
giesysteem komt veel kijken, waar-
bij wij de stap extra doen om dit 
systeem ook toekomstbestendig te 
ontwikkelen. Daarom is het inscha-
kelen van een partij die meedenkt 
over de complete energie-oplossing 
heel belangrijk.’ 

TERUGVERDIENTIJD

Vaak zijn de investeringen al snel 
terugverdiend, is zijn ervaring. ‘Een 
systeem dat wordt aangelegd op 
een dak zonder veel uitdagingen, 
met gangbare aansluitingen en dat 
wordt geplaatst bij een bedrijf met 
een hoog energieverbruik, kan in 
zo’n vier tot vijf jaar zijn terugver-
diend. Bij meer complexere daken 
of bij bedrijven die minder verbrui-
ken, duurt dit langer.’

Ook een goede kwaliteit zon-
nepanelen is belangrijk. ‘Ze staan 
gemiddeld 25 tot 30 jaar op het dak. 
Dan is het heel fijn als je daar als 
ondernemer helemaal geen omkij-
ken naar hebt. Wij leveren al onze 
projecten turn-key. We plaatsen 
niet alleen de zonnepanelen, maar 
regelen ook de omvormer en de 
aansluiting in de meterkast. Zo 
helpen we de klant van A tot Z.’

Tips voor meTaalrecyclingbedrijven om verder Te verduurzamen

‘Kijk goed naar je klant- en bedrijfsprocessen en win advies in’


